
                    
 

Protokół 

z obrad XII Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 25 września 2015 r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 13 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

3. Skarbnik Gminy – Partycja Rosa 

4. Kierownik RRiG – Bożena Durma 

5. Kierownik Org. – Beata Balcerzak 

6. Kierownik SO – Krzysztof Czerwiński 

7. Dyrektor GCK – Krystyna Janiszewska 

8. Doradca ds. inwestycji – Andrzej Szyszka 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 19.30 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, Kierowników 

Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów oraz media i wszystkich 

obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Ewa Michalska zgłosiła 1 interpelację: 

1.Panie Wójcie, czy Starostwo Powiatowe w Gostyninie zwracało się może, tutaj z.., bo myśmy 

byli na spotkaniu takim, Pan Andrzej Szyszka, ja byłam, byli Radni z terenu i Radny Powiatowy na 

spotkaniu, gdyż Powiat będzie składał, przygotowuje się do składania wniosku na to skrzyżowanie, 

na przebudowę skrzyżowania w Solcu. No i wtedy była mowa o tym, że ten wniosek jest 

punktowany i ta punktacja no zależy od tego, czy ten wniosek przejdzie, czy nie. Jak pamiętacie 

Państwo w 2010 myśmy w budżecie, to była część Radnych, ja wtedy pierwszy raz byłam w 

Radzie, były zostawione, jeszcze przez poprzednią Radę 70tys. zł, które po prostu nie przeszły do 

Starostwa, to było na przebudowę tego skrzyżowania. Później był składany wniosek do 

„Schetynówek”, nie przeszedł i teraz znowu Starostwo chce złożyć wniosek i tam, za te jednostki, 

które przystąpią, również pomogą w realizacji tego wniosku są punkty. I tutaj moje pytanie, czy 

Starostwo składało jakieś zapytanie, czy będziemy w tym uczestniczyć, czy będziemy 

partycypować w kosztach. Jak ja rozmawiałam z Panem Wicestarostą, to powiedział, że trudno 

powiedzieć, jaka to będzie kwota. Myśli, że po przetargu będzie to na pewno mniej, więc.. no 

będzie konkretnie już składał propozycje. Czyli nie było żadnej propozycji ze strony Pana 

Wicestarosty? Czy rozmowa jakaś była Panie Wójcie? 

Wójt: poza tym spotkaniem, żadnych konkretów nie było, żadnego wystąpienia na piśmie też nie 

było. 



Radna Ewa Michalska: wiem, że te wnioski są przesunięte o cały miesiąc, miały już być od 

początku września, wiem, że są przesunięte na październik. Czyli rozmowy żadnej nie było? 

Wójt: na razie nie było konkretnej rozmowy i wystąpienia na piśmie też nie było. 

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 4-go. 

Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Gostynin za I półrocze 2015 roku, 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym informacji o przebiegu 

realizacji przedsięwzięć za I półrocze 2015 roku oraz informacji z przebiegu wykonania planu 

finansowego samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2015r. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał Uchwałę Nr 

Pł.315.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 22 

września 2015r. wyrażającą opinię o przedłożonej przez Wójta Gminy Gostynin informacji o 

przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2015 roku, która stanowi załącznik do protokołu. 

Radni informację przyjęli 13 głosami za. 

 

Do punktu 5-go. 

Informacja nt. planowanej budowy siedziby Urzędu Gminy Gostynin w kontekście doświadczeń 

władz Gminy Morawica – budowa Centrum Samorządowego w Morawicy. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: jest to sprawa bardzo 

ważna, bo niedługo sami zderzymy się z tym problemem. Pan Wójt informował już raz czy dwa, że 

już przygotowuje się do koncepcji tej jak gdyby budowy tej naszej siedziby gminy. Otwieram 

dyskusję. 

Wójt: tytułem wstępu, działka ma powierzchnię 4250m2, to oczywiście trochę limituje 

powierzchnie zabudowy, czyli to też rzutuje na to, że powinny być trzy kondygnacje, takie są nasze 

przymiarki. W tej chwili jesteśmy na etapie określania ilości pomieszczeń, wielkości pomieszczeń. 

Kwestia sali konferencyjnej, bo też oczywiście chcemy skupić wszystkie instytucje, jak gdyby w 

jednym budynku, czyli GOPS, żeby też już, żeby był w budynku Urzędu, również Gminne Centrum 

Kultury docelowo też, żeby działało w budynku siedziby, czy to będzie nazwane Gminne Centrum 

Kultury, czy inaczej to będziemy dopiero sobie tam strukturę organizacyjną potem już 

dopracowywać, ale pod takie potrzeby, jak gdyby ten budynek planujemy. Czyli jesteśmy na etapie 

określania sobie tej powierzchni zabudowy i powierzchni, która jest nam niezbędna, zakładając, że 

tak jak mówię, jakaś większa sala konferencyjna, żeby była, większa niż ta, która jest np. w tej 

chwili w Urzędzie, żeby ona była w stanie przynajmniej pomieścić około 100 osób na jakieś 

uroczystości gminne, rocznicowe, święta jakieś itd., bo jednak to położenie centralne w gminie, na 

pewno będzie korzystniejsze i więcej ludzi będzie na te nasze uroczystości przyjeżdżać i 

uczestniczyć w nich. Dlatego widzimy potrzebę takiej większej sali konferencyjnej, która byłaby 

wielofunkcyjna też zakładamy z przegrodami, to co widzieliśmy w Morawicy. Ja taką salę dużą też 

widziałem będąc na wyjeździe w Finlandii, też właśnie takie dwa przepierzenia możliwe, żeby 

rozłożyć, a gdy jest potrzebna duża sala, wtedy te ściany działowe się składa, a gdy potrzeba 

jakiegoś mniejszego kameralnego spotkania rozsuwa się przepierzenie i już się robi mniejsza sala, 

czy nawet można równolegle prowadzić jakieś dwie konferencje, czy posiedzenia komisji, czy sesji. 

Wstępnie też założyliśmy, żeby mniejsza sala posiedzeń też była dla potrzeb Rady takich bieżących, 

czyli na potrzeby obrad komisji, nawet sesji takiej typowej, roboczej, gdzie nie uczestniczy, aż tak 

dużo mieszkańców, czyli powiedzmy, że tak, to co na dzień dzisiejszy jak nam te sesje toczą się. 

Natomiast bardziej uroczyste sesje, które powiedzmy gromadziłyby większą widownie, wtedy już 

na tej dużej sali. Ta duża sala oczywiście widzimy, żeby ona już była pod potrzeby Centrum Kultury 

i organizowanie tych uroczystości gminnych, które tam Gminne Centrum Kultury organizuje. 



Oczywiście też musi być w tym budynku archiwum, bo to tez w tej chwili jest w Solcu 

wynajmujemy pomieszczenia, więc w nowym budynku bezwzględnie też żeby było archiwum. 

Jeszcze nie mamy decyzji o warunkach zabudowy, bo decyzja o warunkach zabudowy wyznaczy 

nam linie zabudowy, ale spodziewamy się, że będziemy musieli się wrysować mniej więcej w linie 

zabudowy tego budynku istniejącego, czyli Straży Pożarnej, to też limituje nam możliwość 

zabudowy do tyłu, bo też oczywiście ta granica działki z tyłu musi mieć minimum 4m od granicy 

działki, w związku z tym, tak jak mówię, to już limituje też możliwość usadowienia tego budynku. 

Zastanawiamy się jeszcze, w tej chwili dyskutujemy z Projektantem na temat tych garaży, czy je 

wykorzystać i adaptować na jakiś cel, czy powiedzmy z nich zrezygnować, a przynajmniej w części 

zrezygnować, żeby też nie ograniczyć sobie możliwości parkingowych. Zakładamy przynajmniej 50 

miejsc parkingowych, żeby była swoboda dla pracowników i swoboda dla petentów, którzy 

przyjeżdżają, żeby nie szukali miejsca, gdzieś w mieście, żeby tu już było wystarczająco, czyli te 50 

miejsc parkingowych i to nas skłania jednak, że połowa tych garaży byśmy byli jednak skłonni, 

żeby zlikwidować i to da wtedy możliwości parkingowe. Bo z kolei adaptowanie tego garażu w 

całości, pod jakiśkolwiek cel to też są koszty, bo to też kwestia podłączenia, doprowadzenia wody, 

ogrzewania itd., a pozostawienie tych 4-5 boksów, bo tam jest 10 boksów generalnie, zakładając, że 

te 4-5 byśmy zostawili na potrzeby takie typowo gospodarcze, czyli na garaże samochodów 

służbowych, na jakiś podręczny magazyn sprzętu dla robót publicznych itp. Natomiast połowę tych 

garaży, byśmy rozebrali, później wkomponować te garaże z kolei w bryłę budynku i dostosować 

wygląd tego budynku garaży do budynku siedziby, też pewnie byłoby to trochę trudne. Na pewno 

całości pozostawienia tych garaży w takim kształcę jak one są i bez dostosowywania do bryły 

budynku trochę by raziło. Czyli jeszcze nie mówimy w tej chwili o bryle budynku, jak ona będzie 

wyglądała, bo to dopiero będzie gdy do końca określimy sobie powierzchnię, jaka jest nam 

potrzebna, jakie funkcje poszczególnych pomieszczeń, biuro obsługi klienta na dole, jeśli też sobie 

doprecyzujemy, ile potrzebujemy, bo tak jak oglądamy różne na stronach internetowych, czy nawet 

dzisiejsza Morawica, która oglądaliśmy, byliśmy też w Michałowicach, oglądaliśmy też nowy 

budynek i jak to działa, jako biuro obsługi klienta, no różnie to w gminach jest. Są gminy, że jest 

wiele stanowisk i praktycznie, może nie 90, ale te 75% spraw, ludzie załatwiają na dole w biurze 

obsługi klienta, już nie biegają sobie po piętrach itd. Przy czym np. w Michałowicach mimo, że 

mieli zorganizowane 4 stanowiska do obsługi klienta, jednak petenci też wiele spraw załatwiają w 

pokojach merytorycznych. Nad tym jeszcze pracujemy, takie założenia wyjściowe, żeby GOPS 

był.., ale to są na razie założenia wszystko, tak jak mówię, na razie dyskutujemy, żeby cały GOPS 

był w jednym skrzydle w budynku na dole z oddzielnym wejściem, nie to, że oddzielony zupełnie 

zamknięty, ale stwórzmy oddzielne wejście dla petentów GOPS-u, nie muszą przez to główne 

wejście wchodzić, mogą iść od innej strony, takie są moje wstępne założenia. Oczywiście 

zakładamy, że będzie winda, na te czasy, to już musi być, czyli dwie klatki schodowe plus winda, to 

co mówiłem, te dwie sale konferencyjne, czyli jedna duża i jedna mniejsza na takie bieżące robocze 

prace Rady i inne też oczywiście. Dwie kasy też, żeby oddzielić kasę GOPS-u od kasy takiej, 

typowej dla Urzędu, dla referatu finansowego, z resztą może tu Pan Andrzej trochę rozszerzy. 

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: Szanowni Państwo, tutaj co Pan Wójt powiedział, my nie 

pracujemy tylko przy stole, tylko szukamy, jeździmy, podglądamy, dowodem tego jest, tak jak Pan 

Wójt wspomniał, wizyta w Michałowicach, potężny budynek, ponad 4tys., chyba 4700m2 

powierzchni użytkowej, z tego co pamiętam, koszt prawie 16mln. zł. Wrażenia nasze są takie 

mieszane, powiedziałbym nawet bardziej negatywne, rozczarowani jesteśmy ta bryłą. Z resztą sam 

Wójt powiedział, że budynek jest zaprojektowany z zapasem. On w tej chwili np. 300m2 wynajmuje 

na potrzeby zupełnie innych instytucji. 

Wójt: 1000m2. 

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: przepraszam 1000m2. Poczta, Bank, działalności 

gospodarcze. Także nie ciekawe rozwiązanie, dzisiejsza wizyta, to już chyba lepszy pomysł, 

bardziej trafiony, co prawda połączenie tych dwóch funkcji stricte budynku administracyjnego z 

tym samorządowym centrum kultury, ale to jak Państwo żeście słyszeli, to jest też 3700m2 

powierzchni użytkowej. W związku z tym działka też potężna i nie ma co ukrywać wielkość działki 



będzie wpływała w sposób decydujący na kształty, czy powierzchnie budynku. Projektant robi 

przymiarki, ten wariant ostatnio omawiany z wariantem likwidacji części garaży, bo to chyba też 

jest słuszne podejście Wójta, że im więcej pomieszczeń tym większy bałagan. Bo jak jest gdzie 

składać, to się pakuje. Tym bardziej, że koncepcja zakłada podpiwniczenie części budynku tego 

planowanego, nie jest określone, w której części, w każdym bądź razie pomieszczenia typu 

archiwum, pomieszczenia typu jakiś węzeł teleinformatyczny, serwerownia itd. wszystko ma być w 

piwnicach zlokalizowane. To są uwagi projektanta i wydaje nam się, że słuszne i to wstępnie 

akceptujemy. Także prawdopodobnie w przyszłym tygodniu już jakiś wariant ma być opracowany, 

bo Pan Prezes Reszkowski w tej chwili jest gdzieś za granicą, więc ten pracownik, który pracuje 

nad tą koncepcją bez akceptacji szefa nie chce tego pokazać i nie chce na ten temat rozmawiać. W 

każdym bądź razie na chwilę obecną działania są błyskawiczne, dzisiaj jest pomysł, my tego 

samego dnia lub następnego spotykamy się dyskutujemy i z kolei trzeciego dnia, jeśli jest to 

możliwe zapraszamy projektanta i dyskutujemy. Prace dość intensywnie trwają, no nie ukrywamy, 

że do 30 stycznia, jak Państwo wiecie musimy mieć gotową dokumentację techniczną łącznie z 

pozwoleniem na budowę. A czasu nie jest za dużo. 

Radny Piotr Piotrowski: a do jakiej powierzchni się Państwo przymierzacie? 

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: były dwa warianty na chwilę obecną.. 

Wójt: wychodziliśmy od powierzchni, z resztą to Państwu już mówiłem wcześniej, wspominałem, 

że zakładamy 500m powierzchni zabudowy. Czyli 3 razy 500, czyli 1500m2 powierzchni użytkowej 

całości budynku. W toku dyskusji różnych tam, jak już nam troszeczkę przedstawił, jakieś coś 

narysował, powiedzmy projektant, potem różne nasze uwagi wychodziły, że tu coś zmieniamy. W 

ogóle cały czas pracujemy nad tym biurem obsługi klienta i z referatem spraw obywatelskich, bo to 

uważamy, że powinno być na dole. Te sprawy dowodowe, sprawy meldunkowe, tego jest najwięcej 

i to powinno być załatwione na dole. Ale też obserwując inne gminy, wiemy, że referat spraw 

obywatelskich, czyli te sprawy dowodowe itd. potrzebują zaraz zaplecza takiego w postaci dostępu 

bezpośredniego do dokumentacji, czyli tych teczek osobowych, więc jak gdyby to wymaga też 

ulokowania takiego mniejszego archiwum na potrzeby i tylko referatu spraw obywatelskich. To z 

kolei powoduje, że to biuro obsługi klienta zaczyna nam się troszeczkę sypać, że ono się za 

bardzo.., robi się ciasno. Także nad tym jeszcze pracujemy, ewentualnie myśleliśmy o tym 

archiwum, żeby ono jednak było na dole. Bezpośrednio to też, to archiwum spraw obywatelskich, 

wtedy jak gdyby.. chcemy uzyskać tutaj jak najwięcej przestrzeni, żeby jak petent wchodzi do 

budynku Urzędu widzi takie rozkurczenie, a nie od razu jest ciasno, gdzieś tam i dużo zakamarków.  

Radny Piotr Piotrowski: to jaki metraż tego budynku będzie, jeszcze nie wiadomo? 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: jeszcze nie wiadomo. Szanowni 

Państwo, każdy niech się wypowie, ja chciałbym zadać jeszcze takie jedno pytanie. Jeżeli już 

będzie wybrana, oczywiście ten metraż, ustalona liczba powierzchni, no to pewnie już zaczniecie 

Państwo myśleć nad sposobem i jakością wykonania tego budynku, czy raczej będzie to 

nowoczesność, typu szkło, stal, czy metody tradycyjne, bardziej, które są dopuszczone prawem na 

tyle, żeby można było z nich wykonać budynek w tym stanie prawnym naszego prawa 

budowlanego? 

Wójt: raczej idziemy w kierunku bardziej nowoczesnego budynku. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: rozumie. 

Radna Ewa Michalska: a czy nie dobrze by było, bo jeżeli mamy okrojoną działkę i mamy teraz tam 

te części garażowe do wykorzystania, najlepiej jest w ogóle zrezygnować z tych części garażowych 

i do tego budynku dostawić już taką część, która będzie spójna. No, bo na pewno to co zostanie, 

trzeba w jakiś sposób będzie, tak jak Pan powiedział podciągnąć pod ten budynek.  

Wójt: bo inaczej będzie raziło. 

Radna Ewa Michalska: oczywiście, to nie lepiej wziąć zburzyć to i do budować to, żeby były tam 

dwa takie pomieszczenia, już one będą suche, od razu razem z tym wykorzystać, czy to na garaż, 

czy to na jakieś inne potrzebne rzeczy, takie gospodarcze. I wtedy mamy tą przestrzeń jeszcze taką 

do wykorzystania i zupełnie zrezygnować z tych garaży. 

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: proszę Państwa, ja bym wstrzymał się nad takimi 



decyzjami, jak tutaj Radna przedstawiła, do momentu kiedy będzie.. 

Wójt: ale uwagi przyjmujemy. 

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: ja oczywiście nie neguję tego pomysłu, tylko proszę 

pamiętać, że prace projektowe są warunkowane pewnymi przepisami, typu odległość od drogi, od 

granicy działki itd., których projektant nie jest w stanie przeskoczyć. To wymusza na nim pewne 

zmiany, pewne wpisywanie się w te obwarowania, więc poczekajmy może, ja on coś już, jakąś 

koncepcje już taką w miarę realną przedstawi i wtedy.. 

Radna Ewa Michalska: no, tak, ale to jest tylko taka moja uwaga. 

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: on może się odnieść, czy będzie możliwa np. zmiana tej 

koncepcji poprzez rozbudowanie tego, czy dobudowanie tego, na tej zasadzie. 

Wójt: generalnie moje wyobrażenie tego budynku jest takie, żeby na froncie było jak najmniej 

miejsc parkingowych. Front ma być odsłonięty, budynek ma być widoczny w całej krasie, a 

samochody, gdzieś na bok. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ja zadam takie pytanie, które 

Państwa trochę ubawi, ale nasze tutaj spostrzeżenia są wyraźne, chodzi o poprawność sporządzenia 

kosztorysu. I czy istnieje coś takiego jak pewna rewizja istniejącego, sporządzonego kosztorysu? 

Ponieważ zdarzają się sytuacje, które widzimy, że kosztorys jest sporządzony na kwotę, no jakąś. I 

później wydaje nam się, że o wszystkim zdecyduje rynek, tak? Czyli jest załóżmy 3mln. zł cena 

kosztorysowa i później tak, jak to pokazywały ostatecznie jakieś tam rozstrzygnięcia i wydaje nam 

się, że wszystko zweryfikuje rynek. I okaże się, że ktoś, umówi się dwóch, czy trzech, tak jak to ma 

miejsce i złożą nam 2.999tys. zł i nie będziemy mieli możliwość wycofania się z tego, bo i po 

stronie gminy będzie sprawa czysta i po stronie tego zamawiającego będzie sprawa czysta. Chodzi 

mi o to, żeby ten kosztorys był tak sporządzony poprawnie, albo jak tu Radni dyskutują, żeby była 

kwota w budżecie lub w dokumentach gminy, jak gdyby zabezpieczona, że my uważamy, że to 

będzie kosztowało, powiedzmy mniej powinno kosztować mniej, ale z wytycznych tam, gdzieś skąd 

biorą kosztorysanci z tych danych ostatnich za jakiś tam czas, oni takie przyjmują, żebyśmy się 

mogli z tego wycofać, rozumiecie Państwo, o co chodzi?  

Radny Marek Balcerzak: ja myślę, że o to chodzi, czy w budżecie gminy musimy realizować taką 

kwotę jak wynika z kosztorysu, może być niższa i to może być podstawa wtedy.. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: no nie może. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: kwoty zabezpieczone w budżecie na realizację zadań, to są kwoty 

ujęte w wieloletniej prognozie finansowej, mają być one, jak najbardziej realistyczne, to nie są dane 

wyciągnięte skądś tam, to są dane na podstawie pewnych szacunków i dokumentów, tak jak cała 

wieloletnia prognoza finansowa. I nasza wieloletnia prognoza finansowa i przedsięwzięcia w niej 

zawarte, czyli budowa budynku wraz z infrastruktura opiera się na pewnych założeniach. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: rozumie, to tak, tylko za daleko 

zabrniemy, czy np. dostajemy kosztorys, czy jesteśmy w stanie zrobić audyt tego kosztorysu, czyli 

dać komuś, żeby to sprawdził. 

Radny Jerzy Węglewski: prawdopodobnie możemy, tylko to będą dodatkowe koszty. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: tzn. tak, kosztorys nam tworzy.., jest możliwe, np. projektant, 

prawda? 

Wójt: projektant nam tutaj przedstawił założenia, wstępne kosztorysowe bardzo szybko, jeżeli 

doprecyzujemy, co chcemy. 

Radna Ewa Michalska: ile metrów. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja chciałam tylko zauważyć, że kwota zabezpieczona w budżecie, 

to jest na razie szacunkowa kwota na tym co planujemy, nie wiemy jeszcze jaki będzie efekt 

końcowy. Wiemy tylko, że ten budynek będziemy chcieli realizować w ramach programu 

„LEMUR”, to jest też ważne założenie . 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: cały czas trochę, może ja nie umie 

tego wytłumaczyć, mijamy się w dyskusji. Sprawa kosztorys, przetarg, budżet. Kosztorys wyjdzie 

na 3mln. zł, więc w tych projekcjach finansowych musimy to zaplanować, te 3mln. zł i teraz 

liczymy na to.., przyjmujemy, że to jest dobry kosztorys, liczymy na to.., ale zawsze mówiliśmy, że 



rynek to zweryfikuje, będzie to dużo taniej.. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: nie mówimy nigdy, że dużo taniej. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: mówimy. 

Radna Ewa Michalska: że może być taniej, a może być drożej. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: no tak, oczywiście. 

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: że zweryfikuje, że taniej, ale może być równie dobrze i 

drożej. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: zawsze próbowaliśmy takie 

założenie, że rynek zweryfikuje. 

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: ale różnie bywa na rynku budowlanym, przykładem jest 

gmina w Morawicy, sam Wójt jest zaskoczony, że tak tanio mu się udało. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ale też to było w innych 

warunkach, tak? 

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: to właśnie są weryfikacje rynkowe. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: Państwo wiecie na czym program „LEMUR” polega, bo o tym już 

mówiliśmy, prawda, dofinansowanie do jednego m2 w przypadku budynku A, to jest pożyczka 

1200zł do m2. 

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: w zależności od kategorii budynku. Dobrze Państwo 

wiecie, że energooszczędność jest na topie, więc nie ma tutaj dwóch zdań, żeby.. 

Wójt: to staje się wymogiem. 

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: tak standardem, z resztą mówiłem też odnośnie tych 

wymagań technicznych budynku, to też żeśmy z projektantem rozmawiali, narzuca pewne 

kryterium.. 

Radny Marek Balcerzak: jakie elementy byłyby wykorzystane? 

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: tzn. tak, mnie jest trudno powiedzieć, wszystkie dostępne, 

ale czy projektant to wykorzysta, to też się wiąże z samą dokumentacją. Nie wiem, na pewno 

powinny być.., tzn. nie powinno być kolektorów solarnych tylko fotowoltaiczne. Kolektory solarne 

nie sprawdzają się na tego typu budynkach. One mają racje bytu, kiedy jest duży przyrost wody, 

typu szpital, bądź basen. Na budynkach, z resztą w Michałowicach Wójt powiedział, ze to jest taki 

kwiatek, z którego pożytku nie ma. Czyli fotowoltaika, na pewno pompy ciepła, na pewno odzysk 

ciepła z wentylacji, grawitacyjnie będzie, na pewno ciepłochronność budynku, na pewno 

oszczędności w instalacji oświetleniowej. „LEMUR” zakłada wszystkie możliwe techniki, które 

sprowadzają się do oszczędności. 

Radny Marek Balcerzak: wykorzystać jak najwięcej, a tutaj się dziwię, jak projektant mówi, że jak 

określimy metraż to powie nam koszt. To zależy bardzo od technologii i wykorzystanych chociażby 

tych technologii. 

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: tak, dlatego też mówię..  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: dlatego oprócz tych metrów, dla 

mnie ten kosztorys jest kluczowy. 

Radny Marek Balcerzak: jeszcze to co powiedział Pan Przewodniczący, technologia, czy to starczy? 

Ja widziałem takie budynki, które są już zrealizowane, które są załóżmy obłożone panelami 

fotowoltaicznymi, zamiast szkłem i jednocześnie jest to ładne i praktyczne. Także ja nie wiem, w 

którym kierunku Urząd Gminy pójdzie. Natomiast dzisiaj rzeczywiście, że jest pole do popisu i dla 

projektanta, no i... 

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: „LEMUR” rozważa wszystkie możliwe.. 

Radny Marek Balcerzak: wykorzystuje się pompy ciepła z powietrza, już się odzyskuje, na pewno 

nie będzie kopania, bo to jest i działka za mała. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: wchodził by w grę tylko kolektor pionowy, czyli odwierty, a 

odwierty są bardzo drogie. 

Radny Marek Balcerzak: tak, dokładnie. Ale dzisiaj można wykorzystywać z powietrza. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: chociaż chyba one nie sprawdzają się tak bardzo. 

Radny Marek Balcerzak: troszkę o tym czytałem, no stosuje się, już jest zysk nawet 4-krotny, w 



temperaturach dodatnich, nawet w ujemnych jest zysk. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: no dyskutujmy jeszcze trochę. 

Radny Jerzy Węglewski: a ja mam takie dwie uwagi odnośnie tych garaży, myślę, że tutaj znaczenie 

ma decydujące stan techniczny, obecny tych garaży, bo jeżeli one są w dobrym stanie, to nie wiem 

czy sensem jest je burzyć dla jakiejś tam koncepcji, możemy zawsze zrobić koncepcje i je tam 

wkomponujemy i wykorzystamy, jeżeli są w dobrym stanie. Jeżeli są w złym stanie technicznym, to 

wtedy byłbym za wyburzeniem. 

Radny Marek Balcerzak: ale, jeżeli powstanie piękny budynek nowej technologii i obok jakiś mały 

prostokącik, jeden, czy dwa.. 

Radny Jerzy Węglewski: ale ja mówię, że można to dostosować. 

Radna Ewa Michalska: ale te, które byłyby już wkomponowane, one będą suche, one mogą być 

dogrzane, nie będzie jakiejś różnicy temperatur. To jest też ważne, czy tam wstawi się samochód, 

który trzeba będzie dodatkowo jeszcze.., czy wyjazd, czy coś.. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: trzeba by to po prostu, ta 

wizualizacja, żeby była spójna, tak? Jeżeli nie będzie spójna, no to jest uzasadnienie, żeby jakoś tam 

z nimi coś, czołgiem je przejechać. 

Radny Jerzy Węglewski: i druga uwaga, raczej może chciałem wyrazić taki pogląd, że to co Pan 

Wójt mówił, że jedna duża sala i druga mała. Jeżeli ta duża sala będzie podzielona powiedzmy 

przepierzeniami na trzy mniejsze segmenty i zawsze będzie można jeden segment wykorzystać, to 

nie wiem, czy potrzeba nam drugiej małej sali wtedy. Czy kosztem tej małej nie powiększyć tę 

jedną dużą, żeby można ją było wykorzystać do większych spotkań. 

Radny Marek Balcerzak: ja myślę, że tutaj jest rola, że byłoby włączone w to Gminne Centrum 

Kultury, czy to w takiej formie, czy w innej, wtedy ta sala mogłaby być równolegle 

wykorzystywana. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ale nic nie wiadomo, jak będzie. 

Radny Marek Balcerzak: na inne cele. 

Radny Jerzy Węglewski: ale są założenia, że dwie sale, jedna duża na duże uroczystości, druga 

mała. 

Radny Marek Balcerzak: no właśnie. 

Radny Jerzy Węglewski: skoro będzie jedna duża, to małą część wydzielić i też małe spotkania 

mogą się odbywać na niej. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, żeby 

podsumować troszeczkę, wiemy, tyle, dzisiaj z wypowiedzi Pana Wójta, żeby to tak trochę 

usystematyzować z czym teraz wychodzimy. Trzy kondygnacje po 500m, czyli 1500m, taki jest 

planowany budynek, w nowoczesnej technologii z wykorzystaniem tego programu „LEMUR”, czyli 

z dotacją, z dofinansowaniem, z boku parking, przy wykorzystaniu nowoczesnych. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: plus piwnica, będzie więcej. 

Radny Jerzy Węglewski: w części. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: plus piwnicę, na tym etapie jest to 

sprawa jeszcze jak gdyby w fazie koncepcji i ta koncepcja będzie nam przedstawiona po powrocie, 

kosztorysanta, czy projektanta, z zagranicy. Jak gdyby na tym, ja bym tak podsumował tutaj naszą 

dyskusję. A i jeszcze jedno, Gminne Centrum miałoby być przeniesione do tego budynku, jako 

razem i na jednej części, jednym skrzydle w całości GOPS. 

Radny Jerzy Węglewski: takie rozwiązanie jak w Morawicy, to jest dobre rozwiązanie.  

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: tylko w takiej skali na pewno nie będzie, ja w Morawicy. 

Radny Jerzy Węglewski: biblioteki na pewno nie będziemy mieli, to już odchodzi nam dużo. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: w jakiej formie będzie Gminne Centrum, to jeszcze nie wiemy, na 

pewno nie w formie takiej jak tutaj, prawda?  

Wójt: liczymy, ze Centrum będzie wykorzystywało tą salę dużą i na tym się skupmy, a poza tym dla 

potrzeb Centrum trzy pomieszczenia. 

Radny Marek Balcerzak: ja uważam, że taka sala na komisję, nieduża, tylko, żeby się Radni 

zmieścili powinna być jedna. Ja teraz już pomijam to, czy Klub jest, czy nie, ale przepisy są takie, 



że kiedykolwiek powstanie Klub, Wójt ma obowiązek udostępnić pomieszczenie do działalności. 

No nie będzie wtedy dużej sali rezerwował, bo się chce Klub spotkać. Także, uważam, że musi być 

taka sala, czy przy Biurze Rady, czy gdzieś indziej. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, pozwólcie, że 

jeszcze zapytam, bo tak, jeżeli chodzi o samo funkcjonowanie Urzędu, no to tak mniej więcej, 

wszyscy z nas mają pewne pojęcie, to, że jest referat, jest pokój, czy tam Kierownik będzie razem, 

czy oddzielnie, to, co przedstawił Pan Wójt odnośnie referatu spraw obywatelskich, 

najprawdopodobniej nie będzie to przez biuro, tzw. podawcze, no bo jest to pewnie kłopotliwe. 

Wójt: oddzielne stoisko musi być. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: oddzielne stoisko i pewnie ja się z 

tym zgadzam, tylko teraz, jeśli chodzi o te Gminne Centrum, to, jakby to tak rzeczywiście, 

technicznie miało wyglądać? Czy to, ono się będzie z tymi instrumentami mieściło w przepierzonej 

części, tak już na wprost, jednego z segmentu tej dużej sali? Co z tymi ich, że tak powiem, 

zabytkami, które zgromadzili, czyli obrazy, izba pamięci, gdzie to ma być? Instrumenty, jak gdyby 

te wszystkie dodatki, typu coś tam do pieczenia, do prasowania, do szydełkowania, w piwnicach, 

gdzie? 

Wójt: zakładamy, że ta duża sala będzie miała dwa pomieszczenia do obsługi tej sali, czyli jedno 

powiedzmy na jakieś krzesełka, które będzie trzeba w danym momencie usunąć, bo sala jest 

potrzebna bez miejsc siedzących, czy są te krzesła potrzebne i drugie pomieszczenie, może nie na 

magazyn, ale może nazwijmy go jako magazyn, który byłby na potrzeby przechowania 

instrumentów. Na pierwszym piętrze zakładamy, że tam stworzymy taką większą przestrzeń taką 

ekspozycyjną, czyli na obrazy. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: słuchajcie Państwo, bo to są ważne 

rzeczy. 

Wójt: żeby przestrzeń była na pierwszym piętrze, taka większa, taka ekspozycyjna.  

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: można tam jakieś okazjonalne wystawy.. 

Wójt: .. tematyczne, które funkcjonują miesiąc, później się zmienia. 

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: takie miejsce do ekspozycji. 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: skoro mowa o Gminnym Centrum, to może się wypowiem. 

Szanowni Państwo, bardzo proszę wziąć pod uwagę wyposażenie, jakie jest w Gminnym Centrum, 

jak już Pan Przewodniczący zaznaczył. Przede wszystkim mamy 22 rowery, mamy podłogę, która 

składa się z 42 elementów, mamy 80 krzeseł, 20 stołów, mamy wyposażenie pokoju gościnnego, 

kanapa, 2 fotele, to gdzieś może się wstawi. Mamy 2 stoły pingpongowe, mamy jeszcze wiele 

różnych rzeczy drobnych. Oczywiście wyposażenie orkiestry gminnej, nie może być tak, że te 

instrumenty będzie się nosić, przenosić, składać, rozkładać, one muszą mieć salę. Także, ja bardzo 

proszę wziąć pod uwagę te nasze potrzeby, skoro już Gminne Centrum ma przejść do tego budynku, 

no to mi się wydaje, że.., poza tym my jeszcze mamy w magazynach różne rzeczy. Mamy kuchnie, 

warsztaty kulinarne prowadzimy różne. Uroczystości, gdzie trzeba coś przygotować. Także mówię, 

ciężko będzie nam się pomieścić. 

Radna Ewa Michalska: teraz wynajmujemy 600m.. 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: jesteśmy związani też projektami, także np. nie możemy 

pozbyć się rowerów i niektórych innych rzeczy. Mamy wyposażenie świetlicy.  

Radny Jerzy Węglewski: do wybudowanie budynku myślę, że projekty się skończą wszystkie. 

Tylko kwestia budynku w Białem. 

Radna Ewa Michalska: ale tak jak mówię, teraz wynajmujemy 600m, jeśli będzie to 1500m, to jest 

drugie tyle, te 500m jedno to będzie taka piwnica, magazyny. Mamy oprócz tego 8 szkół.. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: które są ciasne, brakuje im pomieszczeń, prawda? 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: a jeszcze 10 namiotów mamy, które potrzebne nam na 

uroczystości plenerowe. 

Radna Ewa Michalska: ale mamy też 8 szkół też.  

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: 40 sztalug, obrazów ile. 

Radny Marek Kołodziejski: na całości budynku podpiwniczenie zrobić i już. 



Radna Elżbieta Tyszkiewicz: ale musi też być gdzieś archiwum. Archiwum tez nie tworzy się na 

rok, czy na dwa, tylko trzeba patrzeć w przyszłość. To niestety w tych wszystkich Urzędach, ja z 

doświadczenia wiem, jest problem z archiwum. 

Wójt: archiwum to zakładamy, że to będzie profesjonalne archiwum. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: Panie Wójcie, archiwum Panu na dzień dzisiejszy wystarczy, to, o 

którym Pan mówi, a dokumentacja musi leżeć i ze 30 lat, a czasem i więcej, także tego będzie 

przybywało, a nie ubywało. 

Wójt: oczywiście, zakładamy, że archiwum będzie, to nie będzie klitka, która tylko będzie miała 

regały. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, ja już się 

kiedyś wypowiadałem, traktujmy to jako dyskusję, nie jakieś przerzucanie się, że trudno będzie w 

takiej formie zagospodarować, jak tu przedstawia Pani Dyrektor, Centrum Kultury w tym budynku, 

bo to i ze względów organizacyjnych, w różnych to jest godzinach i doprowadzimy, z całym 

szacunkiem do tego, że się będziemy musieli podporządkowywać Gminnemu Centrum, a nie 

odwrotnie. Bo Pani Dyrektor, tak naprawdę w dobrej wierze coś sobie zaplanuje, a nam będzie coś 

potrzebne zupełnie innego. Będzie to pewien.., ja tak oceniam.. i teraz, no nie wiem, czy nie 

należałoby podyskutować nad jakimś innym rozwiązaniem. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: w tej Morawicy to Gminne Centrum tak nie pracuje, tak, jak to 

Centrum, które my mamy z tego, co tutaj Pan Wójt mówił. 

Radny Mirosław Nowacki: bo maja jeszcze inne miejsca do rozrywki. 

Radna Ewa Michalska: nasza gmina jest duża. 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: dobrze by było, gdyby to Gminne Centrum było w 

Gostyninie, słuchajcie Państwo, no bo wiadomo, że tam na tym uboczu, mało kto chce przyjechać, 

tak? A ty wszystkie drogi z miejscowości gminnych prowadzą do Gostynina, to jest bardzo dobry 

pomysł, tylko ja mówię, żeby jakoś to wyglądało. Ja już nie będę pracować w tym nowym budynku, 

bo już będę na emeryturze, ale żebyście Państwo nie zrobili jakiegoś bubla, bo potem będą 

problemy naprawdę. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: wszystko wskazuje na to, że 

Gminne Centrum, tak na normalny.. 

Radny Marek Balcerzak: a jak to funkcjonuje? 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: my we własnym zakresie ustawiamy sobie dyżury. 

Radny Marek Balcerzak: ja wiem, ale chodzi mi np. o sprzęt, bo ten sprzęt można by było, gdzieś, 

taki jak namioty, czy stoły, gdzieś zmagazynować. 

Radna Ewa Michalska: jest miejsce przewidziane na magazyn. 

Radna Jolanta Sulma: ale w tym Białem nie może? 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: Białe to tak nie zostanie, jak się wyprowadzimy, bo muszą 

coś z nim zrobić, albo zagospodarować, albo sprzedać, albo nie wiem, co zrobić. 

Radny Marek Balcerzak: mamy jeszcze budynek.. 

Radna Ewa Michalska: wydzierżawić, dać komuś niech ktoś to zagospodaruje i będziemy mieli 

jeszcze z tego pieniądze. A imprezy mogą być w szkołach organizowane. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: dla mnie to wszystko wskazuje na 

to, że to Gminne Centrum powinno zostać w Białem, a z uwagi na niedługą, niedaleką odległość do 

Gostynina, no jak gdyby wykorzystywać. 

Radna Ewa Michalska: wydaje mi się, że nie. 

Radna Jolant Sulma: no trzeba powiększyć metry. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ale nie ma jak. 

Radny Marek Kołodziejski: na całości zrobić podpiwniczenie i już. 

Wójt: piwnice są drogie. 

Radny Zygmunt Kieplin: a jakie jest poddasze? 

Wójt: no jeszcze dachu nie mamy nie mówimy o tym. Żeby zastosować fotowoltaikę raczej będzie 

szło w kierunku płaskiego dachu. 

Radny Marek Kołodziejski: w Banku Spółdzielczym mają na tych poddaszach też biura i tam tak 



mniej więcej zrobić na tym, żeby.. 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: tak samo mają w Sannikach, też jest Gminne Centrum 

Kultury na poddaszu, są skosy, ale mają ładne, duże sale. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: ale jak teraz wszystkie rzeczy wnieść na górę? 

Radna Ewa Michalska: ale, ile rzeczy jest składowych, które się wykorzystuje i potrzebne są do 

bieżącego jakiegoś takiego przenoszenia, no to wiadomo, że tego się nie pcha do góry, tylko na 

dole, w części gospodarczej. I myślę, że ta część gospodarcza wystarczy nam do tego, żebyśmy tam 

dali te.. wszystkie razem te instytucje będzie to naprawdę dobre dla wszystkich mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, dobrze, nasza 

wiedza poszerzyła się o to, że na razie nie wiadomo, jak należałoby po prostu zagospodarować 

naszą instytucję kultury w Białem i myślę, że możemy na tym, prawie dyskusję zamknąć, bo wiemy 

bardzo dużo, na czym pracuje Urząd i pozostajemy w fazie niewiadomej odnośnie Białego. 

Radna Ewa Michalska: najważniejszy jest Urząd, ale tak jak powiedział nam dzisiaj Pan Wójt z 

gminy Morawica, że po prostu budując sam budynek no to będziemy, tak.., tak jak powiedział pałac 

dla Wójta, przepraszam, a tak to mamy, to, że mamy to Centrum Kultury razem, razem z GOPS-em, 

razem z Urzędem Gminy i to mamy jedno razem. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: słusznie. 

Radna Ewa Michalska: dołożyć trochę i zrobić to razem. 

Radny Piotr Piotrowski: a nie mogłaby być ta pierwsza kondygnacja, gdzie to życie tętni 

najbardziej, większa?  

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: a to wszystko określą warunki zabudowy. 

Radna Ewa Michalska: tak, my tu dzisiaj tylko rozmawiamy. 

Radny Piotr Piotrowski: a jeżeli byłaby taka możliwość? Skoro garaże są to możliwość jest, bo 

zabudowa jest.  

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: to co projektant mówi, to linia zabudowy, tak jak Pan Wójt 

powiedział będzie taka, jak jest Straż Pożarna. Ilość kondygnacji, wysokość budynku, 

prawdopodobnie będzie też jak budynek obok Straży Pożarnej. 

Radna Ewa Michalska: ale nie do końca, może być tylko.. Ja jestem za tym, żeby wszystkie 

instytucje były razem. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: czyli czekamy tak naprawdę na 

decyzję o warunkach zabudowy, która jest kluczową. Szanowni Państwo, zamykamy rozmowę 

takim stwierdzeniem. 

Wójta: ja jeszcze ewentualnie chciałbym też od Państwa, takie zdanie usłyszeć, bo tak mówimy o 

1500m, czy może 1800m? 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Panie Wójcie, przysłuchując się 

dyskusji, no to myślę, że powinieneś, powinniście Państwo wyciągnąć wnioski, co ta dyskusja 

wnosi. 

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: według mnie 1800m, to jest mało. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ja nie wiem. 

Doradca ds. inwestycji Andrzej Szyszka: jeżeli mówię, te funkcje, ten zakres, Gminnego Centrum 

Kultury ma się w tym budynku zmieścić, to będzie mało. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ale, proszę Pana, nikt nie 

powiedział, że ten cały zakres Gminnego Centrum Kultury ma się zmieścić. Pani Dyrektor tylko 

powiedziała, co jest. 

Wójt: już nawet przysłowiowe stoły pingpongowe, nie wiem, czy będziemy miejskie dzieci 

wpuszczać na ping-ponga. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ok, czyli jak gdyby trzeba.. 

Wójt: te stoły pingpongowe, pewnie pójdą gdzieś do szkoły i tyle. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: czyli trzeba, jak gdyby określić.. 

Radny Piotr Piotrowski: bo też nie można zrobić z tego Urzędu, magazynu. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: słuchajcie Państwo, czyli tak 

naprawdę dochodzimy do takiego stwierdzenia, że trzeba określić zakres Gminnego Centrum. 



Radny Jerzy Węglewski: część sprzętu powinno być po świetlicach pochowane, a nie tylko w 

jednym miejscu i korzysta w tej chwili Białe i okolice. 

Radny Marek Balcerzak: na pewno nikt więcej. 

Wójt: nie będziemy tworzyć jakiejś świetlicy w budynku Urzędu dla dzieci z miasta. Także już ta 

funkcja, jak gdyby z Centrum odpadnie. To niech się dzieje w naszych świetlicach wiejskich. 

Radna Ewa Michalska: tak, dokładnie, w świetlicach wiejskich. 

Wójt: tutaj strikte ma Centrum Kultury, też będzie miało troszeczkę inną rolę, bo właśnie 

organizowanie, jakiś tam okazjonalnych wystaw, uroczystości, na tej dużej sali. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: słuchajcie Państwo, Pani Dyrektor 

stwierdziła, za ile Pani będzie odchodzić na emeryturę?  

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: myślę, że pod koniec kadencji. 

Radny Marek Balcerzak: myślę, że to nie jest istotne. Ja myślę, że powinniśmy określić jakie są tam 

funkcje, ja uważam, tak prowadzenie orkiestry, nie znam dokładnie, jakie tam funkcje wszystkie są, 

ale uważam, że orkiestra jak najbardziej powinna mieć swoje pomieszczenie do ćwiczeń, czy na 

składowanie tych instrumentów. Nie wiem, co tam jeszcze, czyli to co jest takie.. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ja Państwu jeszcze przerwę, 

brutalna prawda, ale takie jest życie, czy z momentem, kiedy Pani Dyrektor będzie odchodziła na 

emeryturę, nie należałoby się zastanowić w ogóle, jak gdyby nad włączeniem tej funkcji, tej kultury 

do gminy, to, co kiedyś powiedziała Pani Skarbnik. Porozmawiajmy, bo jest likwidacja etatu, bo 

Pani Dyrektor odchodzi, to wdrażamy, to do gminy i ustalamy nowe warunki, zasady. 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: ja jeszcze chcę powiedzieć, że w tej chwili próbowaliśmy 

organizować różne sekcje, ale w Białem niestety nie byłoby chętnych. Byłyby chętne dzieci, jeżeli 

byśmy ich dowieźli, natomiast tutaj, jeżeli w mieście to mogą być sekcje jakieś. Jakaś plastyczna, 

czy modelarstwa, czy fotograficzna, przecież aparatów mamy mnóstwo, 36 fotograficznych 

porządnych.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: jedna rzecz to jest linia zabudowy, 

a druga, to co my chcemy od Centrum Kultury, to co powiedział radny Marek, o czym tutaj 

rozmawiamy. 

Radna Jolanta Sulma: Centrum Kultury musi się rozwijać, przede wszystkim. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ja nie mówię, że się nie musi 

rozwijać, tylko co my od tego Centrum chcemy, samo rozwijać, to w jakim sensie. 

Radna Jolanta Sulma: w takim sensie, no tutaj Pani Krysia widzi wizualizację tego i myśli, że jak 

odejdzie, to będzie jeszcze prężniej działać.  

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: w nowym budynku na pewno. Przede wszystkim to jest 

obowiązkowe zadanie własne gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: no tak, ja nie wątpię. 

Radna Ewa Michalska: no tak, ale nie zapominajmy, że my mamy 8 szkół, gdzie tam można 

również.., tam są również różne sekcje, przecież mamy i w Zwoleniu sekcje, tak? Dzieci, jeżeli chcą 

dojeżdżać, to dojeżdżają akurat do tej sekcji, bo to jest bezpłatnie. Czy jakiegoś tańca, czy czegoś, 

no mamy, dwa zespoły, które, jeżeli dzieci chcą to uczestniczą. Dojeżdżają i mają próby i te zespoły 

dalej są i kultura jest dalej. Koła Gospodyń Wiejskich, Stowarzyszenia. 

Radny Jerzy Węglewski: Stowarzyszenia i świetlice.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo ja bardzo 

chciałem podziękować za dyskusję, naprawdę fajną dyskusję w tym punkcie, bo każdy z nas, tak 

naprawdę to dziś na spokojnie w tym wieczorze zaczął się zastanawiać, po informacji od Pana 

Wójta, od Pani Sekretarz, od Pana Kierownika. 

Radny Marek Kołodziejski: ale nad tymi wydatkami, to mi się wydaje, że oszczędności powstaną. 

Jak już stawiać, to jestem za tym żeby było to coś porządnego. A oszczędności powstaną na pewno. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, pozwólcie, że 

już zamknę tę dzisiejsza dyskusję na temat budowy, bo było fajnie, ale myślę, że już wyczerpaliśmy, 

to co było do wyczerpania. 

 



 

Do punktu 6-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Do punktu 7-go. 

Przyjęcie protokołów, z poprzednich sesji.  

Protokoły, z obrad IX, X i XI Sesji Rady Gminy zostały przyjęte 13 głosami za.  

 

Do punktu 8-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

 

Do punktu 9-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 20.30 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 

Gminy, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Kierownikom Urzędu Gminy, i wszystkim 

obecnym za uczestnictwo w obradach XII Sesji Rady Gminy i zamknął je. 

 

Protokółował: 

K. Czerwiński 

A. Maślana 

       Przewodniczący Rady Gminy 

                Tomasz Bronisław Lewandowski 

 
 
 


